
Tohle je revoluce ve
čkyňském zdravotnictví.
Potom, co se před více než
rokem přestěhovala do
zbrusu nové ordinace dok-
torka Marie Kučerová, chy-
stá se do svého přestěhovat
i druhá čkyňská lékařka
Marie Křížová.

Kdy se rozloučí se starými
prostorami v budově u ná-
městí, zatím není jisté. 
V tomto roce to pravdě-
podobně aktuální není. 
O místu pro novou ordinaci
už má ale doktorka Křížová
jasno – ta vznikne nedaleko
autobusového nádraží na
místě, kde dnes stojí dům
zesnulé Růženy Čechové.

Stejně jako doktorce
Kučerové jí obecní zastu-
pitelé odhlasovali půlmili-
onový příspěvek. „Chtěla
bych touto cestou poděko-
vat obecnímu zastupitel-
stvu za poskytnutí pří-
spěvku na zřízení mé nové
ordinace. Půjde o novo-
stavbu na místě součas-
ného objektu čp. 79, který
bude celý zdemolován. 
Vzhledem ke své výhodné
poloze v blízkosti centra
obce a autobusového ná-
draží bude velice dobře
dostupný pacientům. Sa-
mozřejmostí bude i bezba-
riérový přístup. V současné
době je prováděna příprava
stavby s tím, že ještě v

letošním roce bude její re-
alizace započata. Konečný
termín dostavby bude
znám po ukončení jednání
s dodavatelem stavby,“ uvá-
dí Marie Křížová.

Doktorka Kučerová se do
nového přestěhovala před
více než rokem a své
rozhodnutí si nemůže vy-
nachválit. Největší devizou,
kterou teď může svým pa-
cientům nabídnout, je 
především bezbariérovost. 
A to nejen pro pacienty.
„Záchranka se dostane
přímo do ordinace díky
dveřním oknům,“ zmiňuje
Marie Kučerová. Během
jara má v plánu uzavřít zá-
padní stranu proti větru 
a dešti. Teď tudy trochu
protahuje a čekárna občas
vychládá. Naopak na terase
budou v létě stát dřevěné
sedačky, aby pacienti mohli
čekat na čerstvém vzduchu.
V budově bývalého zdra-

votnického střediska zůs-
tane ordinace zubařů – Jany
a Jana Tomanových a také
gynekologa Pavla Tasáryho.
Budovu čeká rekonstrukce
za zhruba 3 milony korun.
„V plánu je zateplení, nová
okna a fasáda,“ jmenuje sta-
rosta Čkyně Stanislav
Chval. Po rekonstrukci bu-
dou prázdné prostory k dis-
pozici všem zájemcům. 

(pp)
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Novou ordinaci bude mít 
i druhá lékařka

Krásné námořnice dopluly do Čkyně
Nejveselejší zábavou tohoto roku byla určitě Josefovská,
kterou organizoval Kulturní a okrašlovací spolek. Na sále
bylo asi 230 lidí, většinou oblečených do námořnického,
což bylo téma celé zábavy. Opět hrála kapela MP3, která
nedovolila příchozím sedět, a tak všichni tančili od první
písně až do půl čtvrté do rána.                  Foto: Dan Havlík                                  

Budoucí ordinace doktorky Křížové bude nedaleko au-
tobusového nádraží                                                   Foto: PP



Naši mladí divadelníci
pod křídly Kulturního a
okrašlovacího spolku se
zase vytáhli. Po chmurném
bezčasí, kdy sluníčko jen
málokdy vykouklo na us-
taranou zemi, připravili
Čkyňákům další kousek,
francouzskou komedii Na
správné adrese. Režisérka
Hana Brašnová uvedla hru
mile a bezprostředně. Poz-
vala diváky po představení
na raut, který si pak jistě
úspěšní protagonisté užili.
Nabitý sál při premiéře 
vybuchoval smíchy při rep-
likách půvabné Šárky Kotá-
lové, afektované Ivety Voj-
tíškové, roztržitého, odbar-
veného Dana Havlíka a pa-
nice Míry Růžičky. Svalnaté 

tělo předvedl nový herec 
Jan Žižka, nikoli z Trocnova,
nýbrž z Volyně. Také Mirka
Brašnová, Ondra Šmíd a
Hana Vávrová byli bez-
vadní. Závěrečný bouřlivý
potlesk, pískot  a volání
byly určitě hercům velice
příjemné. Mají to stále těžší.
Jsou už zase starší, někteří
mají rodiny, jiní se rozprchli
do světa a scházet se
pravidelně na zkouškách je
čím dál obtížnější. O to víc
si je ceníme. Kdo přišel
v sobotu 2. března na pre-
miéru do kulturního domu,
byl vskutku na správné
adrese. Někteří při aplausu
nevěděli, jestli jim tečou
slzy smíchu či slzy dojetí.

J. Lávička

Pokud přemýšlíte, co
budete dělat během prv-
ního červencového víken-
du, pak máte rázem po
starostech. Od čtvrtka 4.
července do neděle 7. se
bude ve Čkyni v zahradě u
obecního úřadu konat dru-
hý ročník slavností piva. Če-
povat se bude výhradně
pivo ze strakonického pivo-
varu Dudák a to ve všech
stupňových variacích, které
Dudák vaří. Organizátory

akce jsou Josef Dragoun,
Josef Růžička a Obecní úřad
Čkyně. Ti ještě společně
ladí program. Během festi-
valových dní ale určitě
zahraje skupina NABETON
ve složení Miroslav Bárta,
Miroslav Peleška, Jirka Ro-
hlík a Hanuš Rücker, har-
monikáři a také oblíbený
čkyňský DJ Ivan Müller.
Stejně jako loni bude vstup
zdarma.                         

(pp) 
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Zastupitelstvo obce Čkyně
dne 18. 2. 2013

schválilo:
– doplnění programu: jako bod 10) OZV o místních
poplatcích 1/2013, do bodu Různé – informace o čin-
nosti knihovny v roce 2012
– rozpočet sociálního fondu na rok 2013
– příspěvky na rok 2013 ve výši 1.051.000,– Kč
– rozpočet Obce Čkyně jako schodkový s příjmy
25.571.610,– Kč, s výdaji 26.987.410,– Kč a s binanco-
váním 1.415.800,– Kč
– záměr na směnu pozemků v k. ú. Horosedly u Čkyně 
s panem Jakubem Červeným, Patočkova 977/18, Praha
6; pozemek č. parc. 1207 díl „b1“ a „b2“ o výměře 1 m2

by byl směněn za pozemek č. parc. 1171/1 díl „c“ 
o výměře 0,01 m2

– prodej části pozemku panu Jaroslavu Frimmlovi,
Dolany 10 č. parc. 1093/8 o výměře cca 60 m2 v k. ú.
Dolany u Čkyně
– smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému bře-
menu pro E.ON Distribuce a. s. – s názvem „Dolany –
úprava NN, č.p. 9“ na pozemku č. parc. 1074/1 a 1039/8
v k. ú. Dolany u Čkyně
– OZV Obce Čkyně č. 1/2013 o místních poplatcích
– konání 48. Rallye Šumava Klatovy 2013 a 22. Historic
Vltava Rallye 

pověřilo:
– starostu k jednání s panem Jiřím Mikešem o nákupu
domu č. p. 78 a přilehlých pozemků

vzalo na vědomí:
– roční výkaz o knihovně za rok 2012 a komentář ke sta-
tistickému výkazu za rok 2012
– zápis z jednání binančního výboru ze dne 18. 2. 2013
– informace starosty o zřízení účtu u ČNB v Českých
Budějovicích pro příjem dotací a vyloučení použití to-
hoto účtu k příjmu výnosů daní nebo podílů na nich
– návrh Ing. Františka Švíka, aby binanční audit byl
v tomto roce proveden JK – KÚ a vysvětlení Ing. Jana
Tůmy a Ing. Stanislava Chvala

Smích na správné adrese

Dan Havlík, Miroslav Růžička ml., Ondřej Šmíd a Jan Žižka
(zleva) při premiéře nové hry.                                   Foto: PP

Pozvánka na lechtivou komedii
Na správné adrese

v podání KOS Čkyně
Kdy: 30. 3. 2013 od 19:00

Kde: kinosál KD Čkyně
Vstupenky budou v prodeji pouze na místě.

Poděkování

Při letošní Tříkrálové sbírce ve Čkyni bylo vybráno
5 720 Kč. Děkujeme všem dárcům.

H. Brašnová

V červenci budou slavnosti piva



První únorový týden patří
na naší škole již tradičně
budoucím prvňáčkům a je-
jich rodičům, kteří přivádějí
svoje ratolesti k zápisu do
první třídy.

Ten letošní se konal 5.
února a v řádném termínu
se zapsalo 22 předškoláků.
Přesný počet dětí přijatých
do 1. třídy budeme znát až
na konci května po vyřízení 
případných odkladů školní
docházky.
Naše budoucí žáčky mezi

nás pozveme v tomto škol-

Ještě nemají dostaveno,
ale nově vznikající byty už
jsou téměř obsazené. Firma
R a J, která zrekonstruovala
rohový dům nedaleko
čkyňského náměstí, o ná-
jemníky nemá nouzi.

„Zájemců jsme měli hod-
ně. V současnosti máme
volný poslední byt,“ říká
Rudolf Kalčík, majitel birmy
R a J. Do osmi bytů už se
těší noví nájemníci. „Větši-
na nájemníků je ze Čkyně.
Stěhovat se budou v prů-
běhu dubna,“ doplňuje
Rudolf Kalčík. V přízemí
vznikne několik kanceláří.

ním roce minimálně ještě
jednou na prohlídku školy,
případně na návštěvu ně-
které hodiny u letošních
prvňáků. Jsme rádi, že děti
stále ještě přicházejí do
školy se zvědavostí a  s oče-
káváním, jaké to ve „velké “
škole bude. 

Velmi se na naše nové
školáky těšíme a přejeme
jim, aby se všem ve škole
dařilo, aby  do ní chodili ra-
dostně a s chutí.

Mgr. Jan Děd

I ty jsou už ale obsazené.
Nakonec tu nebude fungo-
vat pobočka České spoři-
telny, což byl původní plán.
„V přízemí je ještě místo na
jeden byt a menší obchů-
dek. To nám ještě zbývá
dodělat,“ uvádí Rudolf
Kalčík. 

Zájemci mohou telefono-
vat na číslo – 777 736 099.
Před domem bude i písko-
viště s malou zahrádkou 
a lavičkami, které bude
sloužit pro odpočinek. 

(pp)

Únor je měsícem maso-
pustu a karnevalů. Ne jinak
tomu bylo i v naší mateřské
škole ve čtvrtek dopoledne
14. 2. 2013. 

Maminky připravily dě-
tem masky, v karnevalovém
týdnu děti vyráběly škra-
bošky a karnevalové čepice.
Pak už nic nebránilo tomu,
aby vypuklo veselí. Třídou

zněla disko hudba a v jejím
rytmu se proháněly vše-
chny ty pohádkové postavy. 

Pro zpestření dopoledne
děti měly připravené hry 
a soutěže. Ale tak, jak každá
pohádka má svůj konec,
skončilo i toto karnevalové
dopoledne, které si užily
nejen děti.                       

(vp)
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Zápis do první třídy

Budoucí prvňáček Matěj Vojtíšek          Foto: I. Vojtíšková

Zápis do MŠ
Vyhlášení termínu přijímání žádostí pro přijetí dětí 

k docházce do Mateřské školy Čkyně na školní rok
2013/2014. Zápis proběhne ve dnech od 8. 4. do 12. 4.
2013 a to od 10,00 hod do 16,00 hod v budově
mateřské školy u vedoucí učitelky V. Pechouškové.

Karneval ve školce

Nájemníci se stěhují 
do nových bytů

Karneval ve školce si užili děti i dospělí                Foto: VP

Zápis do ZUŠ Vimperk – pobočka Čkyně
27. – 28. 5. 2013  15.00 – 17.00

Zápis provádí vedoucí pobočky Jan Hrdlička. V případě
nevyhovujícího termínu je možno domluvit jiný termín
na: 734310608, 775933493, nebo e-mail: zus.hrdlicka@cen-
trum.cz

Ve Čkyni vyučujeme děti od 6 let ve hře na tyto hudební
nástroje: zobcová blétna, příčná blétna, klarinet, saxofon,
trubka, klavír, akordeon, el. klávesy, kytara, el. kytara.
Hudební přípravka (bez nástroje) pro děti 5leté je
vyučována jednou týdně pouze ve Vimperku.

Dále vás zveme na žákovské koncerty 9. dubna a 13.
června (od 17:30).                                                 Jan Hrdlička
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V neděli 24. 2. 2013 jsem
se svojí vnučkou a neteřemi
navštívila dětský maškarní
ples ve Čkyni. Již několik let
jej pořádají členky ČSŽ
Čkyně. Chtěla bych všem
pořadatelkám touto cestou
poděkovat za perfektně
připravené zábavné odpo-
ledne. Děti se mohly zúčast-
nit mnoha velmi dobře

připravených soutěží, za
což byly odměněny různý-
mi pamlsky, nechyběla ani
soutěž v pojídání koláčů.
Dík patří i panu Turkovi,
který celé odpoledne vy-
bíral pro děti k tanci nád-
herné písničky z pohádek.
Bylo to opravdu krásné
odpoledne. 

M. Kohoutová

Hasiči ze Čkyně uspořá-
dali 9. února maškarní
průvod obcí, kterého se
zúčastnilo po 10 letech přes
30 masek. Za výbornou
účast bych chtěl jménem
sboru poděkovat všem
maskám a také místním fot-
balistům, kteří nás poprvé
podpořili. Tento průvod je
rok od roku čím dál víc
náročnější a je třeba uznat,
že se celá obec  za  den pro-
jít nedá. Ještě nesmím za-
pomenout na kapelu pana
Tomáška, která nás skvěle
doprovázela v průvodu 
a postarala se o dobrou
náladu. Tento den byl za-
končený v místním KD, kde
se konala Masopustní zába-
va, které se už tolik
návštěvníků nezúčastnilo.
Doufejme, že příští rok
bude lepší.

Hasiče čeká sběr želez�
ného šrotu, který se bude
konat 6. dubna od 8:00
hodin. Žádáme občany,
kteří mají doma či na
zahradě nějaký železný
odpad, aby tento odpad vy-
nesli před své domy, hasiči
ho rádi naloží. S větší hmot-
ností železa vám rádi
pomůžeme.

Hasiče dále čeká okrs�
ková soutěž, která se koná 

11. května v obci Horo�
sedly od 9:00 hodin. Bude
se soutěžit na travnaté
louce za vsí, za místní tzv.
hasičárnou. 

Dále mi dovolte jménem
kamarádů z SDH Horose�
dly, abych vás pozval 
téhož dne, tj. 11. května,
k oslavě 90 let od za�
ložení místního hasič�
ského sboru. Oslava
založení sboru se bude
konat od 13:00 hodin, kdy
na programu bude průvod
obcí, vysvěcení nového
hasičského praporu a nové
požární stříkačky. Od odpo-
ledních hodin na této
oslavě vystoupí kapela Šísl
Band, která bude hrát pod
širým nebem až do ve-
černích hodin. Všichni čle-
nové, hasiči a diváci jsou
srdečně zváni na pořádné
závodění v hasičském spor-
tu a také na oslavu výročí.

Místní sbor SDH Čkyně,
v tomto roce čeká hodně
brigádních aktivit, opravy
techniky a požárních sou-
těží. Na závěr bych chtěl
sboru popřát do letošního
roku mnoho zdaru, co nej-
více soutěžních úspě chů 
a ať nám nehoří. Více info
na: http://www.sdhckyne.
wz.cz.

Josef Kainc ml.

Poděkování

Čištění komínů:
Kominík bude obcházet domy.

František Regál, tel.: 605 268 121
(po domluvě kdykoli)

Čkyně: 17. 4. 2013 – 18. 4. 2013 od 900

Onšovice: 19. 4. 2013 od 900

Předenice: 20. 4. 2013 od 900

Záhoříčko: 20. 4. 2013 od 1100

Spůle: 20. 4. 2013 od 1300

Dolany: 21. 4. 2013 od 900

Horosedly: 21. 4. 2013 od 1300

Hasiči ze Čkyně mají za sebou
masopust a těší se na novou

sezónu

Masopustní průvod ve Čkyni                                    Foto: PP



Ve čkyňském masopust-
ním průvodu tuhle trojku
nepřehlédnete. S Pavlem
Turkem, Petrem Járkou a
Jardou Valtou se náhodní
kolemjdoucí nejvíce zasmě-
jí. Stejné to bylo i o letošním
masopustu, když vyrazili
do ulic s mauzoleem V. I.
Lenina. „Hledali jsme tako-
vou masku, kde bychom se
mohli uplatnit všichni tři 
a prodat svůj um, kouzlo
osobnosti a šarm,“ uvádí
Pavel Turek.

„Vymýšlení masky samo-
zřejmě vzniklo u piva. Uni-
formy si čestná stráž půjčila
od dobrovolných hasičů.
Mauzoleum vznikalo asi
týden v hasičárně. Za po-
moc chci poděkovat šiko-
vným truhlářům – Jirkovi
Chrstošovi a Petrovi Han-
zalovi. Ve skutečném mau-
zoleu jsme nikdy nebyli, ale
vše jsme řádně nastudovali
v knihách a z fotograbií, aby
vše bylo dost věrohodné,“
uvádí Pavel Turek, který
ztvárnil ústřední postavu V.
I. Lenina a ležel ve svém
mauzoleu.

„Někteří se báli nahléd-
nout s tím, co je tam vlastně
čeká, byli i tací, kteří se šli
podívat i třikrát, neboť
nevěřili, že tam Vladimír

může být. Hodně lidí si nás
fotilo,“ uvádí další z trojice
Petr Járka, který je se svými
dvěma parťáky pravidel-
ným účastníkem masopust-
ního průvodu.

V roce 2009 společně
vyrazili za populární duo
Eva & Vašek + manager. 
O rok později šli za ma-
minku se dvěmi roztomi-
lými ratolestmi, které mar-
ně hledaly tatínka. V roce
2011 ztvárnili pravou ji-
hočeskou zabijačku. Pokaž-
dé to byl pořádný zápřah 
a velký nápor na psychiku.
„Celý den jste na nohou, 
to je dřina pro každého v
průvodu. Je mi moc líto
Vasila (Valty, pozn. reda-
kce), který na letošní maso-
pustní zábavě ztratil blintu.
Za trest byl deportován
stavět Potěmkinovy ves-
nice. Bude tam až do
příštího masopustu,“ žer-
tuje Petr Járka.

Do masopustního prů-
vodu se určitě zapojí i příští
rok. O příští masce se ale
chlapci zatím bavit nechtějí.
„Něco se klube, ale nic ne-
budu dopředu prozrazovat,
berte to jako pozvánku na
příští masopust,“ uzavírá
Jarda Valta.

(pp)

Jako každoročně uspořá-
dalo SDH Dolany spolu
s ostatními přáteli našeho
sboru masopustní průvod
masek v Dolanech, Spůli,
Onšovicích, Horosedlech,
Zahoříčku a Předenicích.
Na tuto slavnost se nás v
sobotu 9. února sešlo
celkem 18 masek. V prů-
vodu nechyběl medvěd,
polárník, myslivec, dva vod-
níci, čaroděj, doktor, malý 
a velký rum, Vochomůrka,
ponocný, vězeň, geiša a dva
muzikanti. Nejstaršímu 
z nás bylo více než 81 let 
a nejmladšímu přes 3 roky.
(Nejstarší došel až do
konce, nejmladší ne). Dok-
tor léčil, bezdomovci za-

lézali do psích boud, 
čaroděj okouzloval svými
kousky, muzikanti hráli,
čerstvě amnestovaný vězeň
se na Matoušině raději
uchýlil zpět do  vězení v po-
době našeho  auta a i my
všichni ostatní jsme se
dobře bavili. Všude, kde nás
rádi viděli, se nám dostá-
valo milého přijetí spole-
čně s dobrým jídlem a
pitím, za což vám všem
děkujeme. Upozornění na
závěr – v dubnu pořádáme
u nás v Dolanech jarní
Fichtlcup, na který jste
všichni srdečně zváni.
Přesný termín bude ještě
včas zveřejněn. 

Stanislav  Hadrava 
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Masopust v Dolanech a okolí„Prodali jsme svůj um, 
kouzlo osobnosti a šarm,“ 

říká čkyňský Lenin

Čkyňský Lenin Pavel Turek                                       Foto: PP

O masopustu nemůže chybět zabijačka
U Nárovců ve Čkyni měli i letos bohatou zabijačku. Mistr

řeznického řemesla zabil jednu březnovou sobotu ráno
dva pašíky, které Nárovců přes zimu vykrmili. Z čuníků o
váze 120 a 175 kilogramů se pak staly například jitrnice,
jelita, tlačenka nebo ovar.                                                   (pp)



Mám v USA bratrance,
kterému bylo v lednu 90
let. Až do svých sedmdesáti
let pracoval v jedné význa-
čné celosvětové instituci 
a když odcházel do důcho-
du, obdržel děkovný dopis
od prezidenta Billa Clin-
tona. Bratranec je zapří-
sáhlý republikán, jeho syn
naopak vždy volí demo-
kraty. Dcera s rodinou bydlí
nedaleko Washingtonu D. C.
To ona udělala tuhle fo-
tograbii. Bratranec ji takto
komentoval:

Přiložený obrázek před-
stavuje členy novinářského
klubu střední školy
v Clarksburku ve státě
Maryland, kde bydlí naše
Krista s rodinou. Je to
vlastně redakční rada škol-
ního časopisu, do kterého
píše naše Mae a kde zastává
funkci zástupce šéfredak-
tora, který sedí vedle ní.
Tahle fotka dokumentuje
sociologickou zajímavost
současné Ameriky v země-
dělském městečku asi 40
km od hlavního města. Tak
především – jsou tam
jenom tři bílé holky. Zbytek
jsou Indové, Pákistánci,
američtí černoši, Korejci, 

Číňani a Hispánci. Je jim
kolem 14 let. To, co píšou, 
je na velice solidní žurnali-
stické úrovni. Jejich úsměvy
naznačují americké sebevě-
domí, i když do Clarks-
burgu přišli ze všech koutů
světa. Žádný rasismus tam
neexistuje. Rovnoprávnost
je pro ně naprosto přiro-
zená. Ti mladí jsou většinou
z Asie a tam rodiče považují
za nutné věnovat dětem
veškerou (i binanční) pod-
poru. Není proto divu, že ta
Korejka, která stojí za naší
Mae, je houslová virtuoska.
Měla už dva koncerty ve
slavné Carnegie Hall v New
Yorku a to je Mekka hudeb-
níků celého světa.

Ten obrázek představuje
budoucí světovou spole-
čnost. Běloši v Americe jsou
už v menšině. Jihoameričtí
imigranti společně s ameri-
ckými černochy mají pět-
krát vyšší porodnost. 

Když teď vzpomínám na
svoje mládí, musím přiznat,
že to byl úplně jiný svět.
Aby se každý na školní fo-
tograbii usmíval, to prostě
neexistovalo.

E-mail přepsal J. Lávička
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Amerika už je jiný svět

Výprodej 
Využijte možnosti nákupu dřevěných briket 
a palivového dřeva za výprodejové ceny ve

birmě Lignointerier s.r.o.



Dlouhé roky ve Čkyni
platilo, že živým uměním
obveselovali své publikum
výhradně herci z ansámblu
působícím při Kulturním 
a okrašlovacím spolku nebo
děti ze základní školy. Dnes
to již není pravda. Od za-
čátku tohoto roku ve Čkyni
funguje nové umělecké
sdružení RuKa Art. To natá-
čí krátké bilmy, kterými se
snaží parodovat aktuální
témata dneška.

Takhle už si vystřelili 
z Valentýna, z facebooku,
z mistrovství světa v kla-
sickém lyžování, výluky v
NHL. Své bilmy pak vkládají
na server youtube.com.

„Chystáme parodii na po-
řad Prostřeno a také výlet
do vesmíru,“ prozrazuje
Lukáš Růžička, který je za-
kladatelem a uměleckým
manažerem souboru. „Ná-
padů je hodně, proto musí-

Je to jeden z nejnadaněj�
ších fotbalistů, kteří kdy vy�
rostli na čkyňském trávníku.
Vleklé zranění ramene ho
ale vyřadilo ze hry. Těžko
říct, jestli natrvalo. „Když se
jdu dívat na fotbal, svrbí mě 

me najít nějaký zbůsob,
jak je ventilovat. Zkusíme si
střihnout i divadelní scén-
ku, na kterou včas všechny
pozveme. Jsme kreativní 
a budeme se prezentovat
činnostmi, které samozřej-
mě zdokumentujeme,“ do-
plňuje Lukáš Růžička. Právě
on většinou vymýšlí témata
a zápletky bilmů, ve kterých
pak vedle něj hrají jeho ka-
marádi Jiří Štefbl, Patrik
Krull, Michal Gerold, Jakub
Rod, Josef Král, Josef Kainc,
Michal a Vašek Turkovi. 
V jedné z rolí se objevil i Mi-
chal Uhlík. Natáčí Ondřej
„Spok“ Doležal z Bohumilic.

„Není to jednoduché se
sejít každý týden a něco
vymyslet. Ale baví nás to.
Při natáčení je vždycky
sranda jak pes,“ uzavírá Pa-
trik Krull, který vedle toho
vede čkyňské fotbalové
áčko. 

(pp)

nohy. Pomohla by operace,
absenci v práci si ale nemo�
hu dovolit,“ svěřil se šikovný
driblér Vlastimil Babka ml.

Vlastíku, čkyňské fotbalo�
vé áčko má za sebou první

jarní zápasy. Kdy se obje�
víš na trávníku?

Těžko říct. Mám problémy
s levým ramenem, které mi
vypadává. Tyhle problémy
mám několik let. Poprvé se
mi to stalo v zápase v La-
žišti, pak se mi to stalo po
druhé v zápase ve Čkyni.
Bohužel se to zanedlouho
opakovalo při tréninku, ale
to už bylo rameno tak zni-
čené, že jsem musel pod-
stoupit operaci a skoro rok
jsem nehrál. Už tehdy jsem
chtěl skončit s fotbalem, ale
můj nejlepší kamarád Mi-
chal Uhlík mě hodně dlou-
ho přemlouval, abych to
ještě zkusil. No a tak jsem
do toho zase šel. Jenže ra-
meno vydrželo čtyři roky 
a teď se to stalo znovu, při
druhém zápase na podzim
proti Rudolfovu. Na jaře
hrát nebudu. Rameno by
nevydrželo a pro mě je teď
hlavní práce, nemůžu si do-
volit jít marodit.

Myslíš, že si ještě zahraješ
mistrovský zápas?

Moje zdravotní potíže mi 

asi nedovolí nastoupit. Jedi-
ná šance je, kdybych už 
opět podstoupil operaci. To
ale znamená tři až pět mě-
síců marodit, což teď nejde. 

Sleduješ zápasy alespoň
jako divák? Fandíš?

Jako divák budu chodit na
každý domácí zápas a  urči-
tě vyjedu i na nějaké ven-
kovní. Nesmět na hřiště je
hrozný pocit, když fotbal
hraju od svých pěti let a na
hřišti jsem trávil většinu
času. Do kabiny určitě zajdu,
abych kluky povzbudil. Nohy
mě svrběly už při prvním
zápase, kdy jsem nehrál.
Tenhle pocit znají jen zra-
nění sportovci. Fanoušek
jsem spíš tichý, ale když mě
naštve rozhodčí, tak si taky
zanadávám.                    (pp)
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Umělecké sdružení RuKa Art 
paroduje facebook i Valentýna

Rozpis zápasů SK Čkyně – Jaro 2013
Datum:  Kategorie:  Utkání:  Začátek:

SO 16.3.2013 „A“ Rudolfov – Čkyně                      15:00
SO 23.3.2013 „A“ Čkyně – Soběslav                      15:00
NE 31.3.2013 „A“ Dačice – Čkyně 15:00
SO 6.4.2013 „A“ Čkyně – Třeboň 16:30
SO 6.4.2013 „dor“ Čkyně – Stachy                          10:00
NE 7.4.2013 „B“ Čkyně – Lenora 16:30
SO 13.4.2013 „A“ Sedlice – Čkyně 16:30
NE 14.4.2013 „dor“ Střelské Hoštice – Čkyně        14:30
SO 13.4.2013 „B“ Nebahovy – Čkyně 16:30
SO 20.4.2013 „A“ Čkyně – Vodňany 17:00
SO 20.4.2013 „dor“ Čkyně – Vlachovo Březí          10:00
NE 21.4.2013 „B“ Čkyně – Zdíkov 17:00
NE 28.4.2013 „A“ Jindřichův Hradec – Čkyně    17:00
SO 27.4.2013 „dor“ Sedlice – Čkyně 10:00
NE 28.4.2013 „B“ Čkyně – Vacov „B“ 17:00
SO 4.5.2013 „A“ Čkyně – Veselí nad Lužnicí    17:00
SO 4.5.2013 „dor“ Čkyně – Protivín 10:00
SO 4.5.2013 „B“ Pěčnov – Čkyně 17:00
ST 8.5.2013 „A“ Čkyně – Dražice 17:00
NE 12.5.2013 „A“ Lažiště – Čkyně 17:00
SO 11.5.2013 „dor“          Hradiště – Čkyně 09:00!!!
NE 12.5.2013 „B“ Čkyně – Záblatí 17:00
SO 18.5.2013 „A“ Čkyně – Osek 17:00
SO 18.5.2013 „dor“ Čkyně – Vodňany 10:00
SO 25.5.2013 „A“ Prachatice – Čkyně 10:15
SO 25.5.2013 „dor“ Netolice – Čkyně 14:30
NE 26.5.2013 „B“ Čkyně – Volary 17:00

Členové RuKa Art při jednom z natáčení              Foto: PP

Čkyňskou oporu vyřadilo
zraněné rameno



Blíží se doba svátků jara,
Velikonoc. Přinášíme čtená�
řům Aktualit  zajímavosti 
o zvycích a pověrách, které
se k těmto svátkům vážou.
FotograAie a text jsou pře�
vzaty z knihy Český rok od
Kláry Trnkové.

Na Škaredou středu se za-
stavila práce v hospo-
dářství. Zato se ale zame-
talo, smejčilo, vymetaly se
zase z koutů, pecí a z
komínů, často se vybílila
světnice.

Na zelený čtvrtek vstávaly
hospodyně velmi brzy a je-
ště před východem slunce
zametly dům. Celá rodina
se potom společně po-
modlila. Všichni se omyli
rosou nebo v potoce, aby
byli po celý rok zdraví. 
K snídani býval chléb 
s medem, který prý ochra-
ňoval před ušktnutím hadů
a žihadly sršní a vos. Stejně
jako dřív, i dnes přestanou
v ten den zvonit zvony 
v kostele, říká se, že odlétají
do Říma. Místo nich děti
běhají s dřevěnými řeh-
tačkami a klapačkami.
Leckde si už také chodívaly
nařezat vrbové proutí na
pomlázku.

Na Velký pátek se konají
rejdy nadpřirozených by-
tostí, kouzla a čáry, země se
otvírá, aby ukázala své po-
klady ukryté v hlubinách. 
V téhle tajuplné noci prý
kvete kouzelné kapradí. 
V našich zemích se také
říká, že se na několik hodin
otevře hora Blaník a rytíři
se vyjíždějí podívat, jestli
nám nehrozí nebezpečí.

Bílá sobota je dnem světla
a znovuzrození. Zvony se
vracejí z Říma a opět se
rozeznějí. Když začalo v
kostele slavnostní vyzvá-
nění, šli všichni zatřást
stromy, aby byla tento rok 

úroda ovoce bohatá. Lidé si
pak oblékli sváteční šaty 
a odešli se pomodlit do
kostela. Dodnes se říká, že
si na Velikonoce každý musí
na sebe vzít něco nového,
aby ho „beránek nepoka-
kal“.

O Velikonoční neděli
končil půst a na slavnost-
ním stole bývaly nej-
různější dobroty. Na stole
nesměl chybět mazanec
sypaný mandlemi, nebo ve-
likonoční věnec zdobený
vejci a pentlemi, upečený 
z podobného těsta jako na
vánočky. Jídávala se i sladká
krupičná kaše sypaná sko-
řicí, ta se teď už dává jenom
malým dětem. K veliko-
noční hostině patří i vařená
vajíčka. I dnes pečeme ve-
likonoční nádivku a be-
ránka stejně jako se to
dělalo v dobách našich
babiček. Věřilo se, že když
pocestný zabloudí a vzpo-
mene si, s kým jedl veliko-
nočního beránka, najde
cestu domů.

Po dobrém obědě sousedé
většinou vycházeli do polí 
a na ochranu před krupo-
bitím a škůdci zapichovali
kolem nich proutky koči-
ček. Někde se dávalo do
pole a zahrady i něco od
oběda, aby byla dobrá
úroda, kousek mazance se
házel do studny, aby měla
zdravou vodu.

Velikonoční pondělí je 
z celých svátků nejveselejší.
Chlapci i dospělí muži ob-
cházejí s pomlázkou, stejně
jako to dělali jejich tatín-
kové a dědové. Všechny
holky i paní dostanou
našleháno, aby byly po celý
rok zdravé, veselé a pilné.
Odměnou za pomlázku jsou
barevná nebo malovaná 
vajíčka. Odpoledne se děti
bavívaly různými hrami 
s vykoledovanými vejci. 

Kluci se bavili koulením va-
jíček do důlku, děvčata je
zase házela do výšky. Vy-

Promítárna čkyňského ki�
nosálu. To je místnost, která
tyhle dva spojuje, i když se
osobně neznají. Miloslav
Černý – bývalý ředitel čkyň�
ské základní školy, který ve
Čkyni pouštěl Ailmy 50 let, 
už tu svůj poslední biják
promítnul. Na Vaška Kvě�
toně, který má na starost
nejen promítárnu, ale i celý
kinosál, jeho první Ailm te�
prve čeká.

Pane Černý, jak dlouho
jste se nebyl podívat v pro�
mítárně?

Co jsem přestal promítat.
Na začátku 90. let kino
skončilo, od té doby jsem tu
nebyl.

Kolik let jste ve Čkyni
promítal?

Asi padesát let. Nejprve to
bylo v kinosále hostince U
Černých. Ve Čkyni se pro-
mítalo asi od roku 1940.
Iniciátorem vzniku kina ve
Čkyni byl poštmistr Novák.
Ten tehdy odněkud přivezl
jednu starou promítačku 
i lavice.  Promítačka ale mě-
la své problémy. Celove-
černí bilm tvořilo pět až

hrála ta, jejíž vejce vyletělo 
nejvýš a při dopadu jej
chytila a nerozbilo se.

(red)

šest kotoučů, které byly
postupně promítány a mezi
nimi byly dvou až tří minu-
tové přestávky. Sál na
promítání nebyl zařízený,
když byla tancovačka, tak
se lavice zase vynášely do
podsálí. V sále byla velikán-
ská okna, která se musela
zatemňovat. Protože pro-
mítací prostory byly v roz-
poru s bezpečnostními
předpisy, bilm byl vysoce
hořlavý a výbušný, bylo ki-
no dočasně uzavřeno a poz-
ději, po znárodnění, upra-
veno pro šestnáctimilime-
trový nehořlavý bilm. Jeho
výhodou bylo, že se celý
bilm vešel na dva kotouče. 

Omlouvám se za nezna�
lost, ale kde byla hospoda
U Černých?

To je dnešní hospoda Ve
votáčce. Měl ji pronajatou
můj otec, proto i ten název.
Hospoda patřila volyňským
právovárečníkům, kteří mu
ji pronajali. Moje maminka
v té hospodě vařila. Tam, co
je dnes Ve votáčce salónek,
jsme měli byt a já jsem se
tam dokonce narodil.
Hospodu jsme měli prona-
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Velikonoce a pomlázka

V kinosále se brzy začne 
znovu promítat



jatou 40 let. Roku 1954
byla znárodněna a začalo 
v ní hospodařit JZD. 

Vzpomenete si na některý
z posledních 7ilmů, které
jste promítal?

V té době už to byly atrak-
tivní bilmy za západu. Na
konkrétní tituly už si ne-
vzpomenu.

Vzpomenete si na nějaký
zamilovaný 7ilm?

Pane jo. To byly stovky
bilmů. Navíc jsem jako
promítač musel vždy vymě-
ňovat kotouče, takže celý
bilm jsem nikdy neviděl.
Těžko něco vybírat. Jeden
bilm určitě neřeknu, ale lí-
bila se mi Babička. To
druhé zpracování s Libuší
Šafránkovou v roli Barun-
ky. Z té citové stránky to
byl pro mě jedinečný bilm.
Mám rád husitskou trilogii
se Zdeňkem Štěpánkem. Lí-
bily se mi bilmy s Marva-
nem, s Vlastou Burianem.
Také byly dobré Troškovy
bilmy. Na ty bylo vždy plno.
Nebo bilmy Zdeňka Pod-
skalského, což byl navíc
můj spolužák na reálném
gymnáziu ve Strakonicích.
Ale počkejte, já vám povím
jednu zajímavost. Víte, že
ve Čkyni žije osoba, která
nevynechala jediný bilm,
který jsem promítal?

To jsem zvědavý, kdo to je?

Jirka Járka. Ten skutečně
chodil na všechna před-
stavení desítky let, stejně
jako jeho sestra.

Jaký byl zájem třeba o Vi�
nnetoua?

Obrovský. Musely se i při-
dávat židle. Hodně také
táhly francouzské bilmy,
kde hrál Luis de Funés.

O jaké 7ilmy byl naopak
zájem nejmenší?

O budovatelské bilmy se
socialistickou tematikou,
zejména o sovětské a z
NDR.   Některé tyhle bilmy
byly opravdu velice pro-
stinké. Vedoucího kina dě-
lal Standa Sova, v pokladně
seděla jeho žena Alena.
Často jsme čekali, až přijde
aspoň deset lidí, a pak se
promítalo. Jinak ne.

Když se podíváte okolo
sebe, co se tady v promí�
tárně změnilo?

Všechno. Zmizelo tech-
nické vybavení a zbyly jen
holé zdi. Teď se mi to zdá 
prostornější. Je vidět, že je
tu všechno ve stavu zrodu.
Po tolika letech jsem opra-
vdu rád, i když nevím jestli
se ve Čkyni kino znovu uživí.

Jak se v té době 7ilmy do
Čkyně dostávaly?

Film byl zasílán z Ústřední
půjčovny bilmů v Praze. V
plechových bednách se sem
posílaly vlakem.  Jeden asi
desetikilový bilm byl zhru-
ba na pěti až šesti ko-
toučích, které se pak vklá-
daly do promítačky. I čkyň-
ské kino ale šlo s dobou. Po
dalších stavebních úpra-
vách vznikl kulturní dům,
kino mělo svůj vlastní sál se
skloněným hledištěm, vý-
bornou akustikou a dvěma
promítacími aparaturami,
tím odpadly přestávky
mezi výměnami kotoučů. 

Jak často se promítalo? 

Ve středu, v sobotu a v
neděli. V neděli odpoledne
se jednou za 14 dní promí-
talo pro děti. Promítali
jsme společně s manželkou. 

Osobním jednáním s pra-
covníky Ústřední půjčovny
bilmů se mi dařilo před-
nostně získat aktraktivní
bilmy a tím zvyšovat
návště-vnost kina.

Vzpomenete si na nějakou 

nehodu při natáčení?

Počkejte ano, na jednu pří-
hodu si vzpomínám. Jeden
elektrikář, já ho nebudu
jmenovat, dělal v kině úpra-
vy na elektroinstalaci a pře-
hodil fáze vodičů. Tehdy
promítala manželka dětský
bilm pro školu a kvůli těm
přehozeným fázím běžely
všechny elektromotory a te-
dy i bilm pozpátku.

Vašku, co všechno se v
promítárně za poslední
léta změnilo?

Od roku 2009, kdy se KOS
začal starat o rekonstrukci
kinosálu, opravdu hodně.
Prvně jsme demontovali
nefunkční promítačky. Je-
zdili sem i lidé z jiných kin,
kteří si z nich brali součást-
ky do svých promítaček.
Pak jsme vybourali staré
okno a zazdili nové. Je tu
nová elektroinstalace, vy-
malováno a je tu nová toale-
ta. Na kinosále jsou nové
sedačky, které už nepotře-
bovali v divadle v Táboře.
Postavili jsme nové rampy
na osvětlení a na ně dali
nová světla. Máme náhrad-
ní opony. Znovu jsme natá-
hli promítací plátno, které
leželo pod schody. Opona se
ovládala z kabiny, ale moto-
ry se ztratily, stejně jako re-
produktory a usměrňovače.
Uvnitř promítárny bylo vše
zdevastováno. Běhaly tu
krysy.  Časem by tu mohl
být bilmový klub. Ještě je
třeba zavěsit dataprojektor. 

Potom by se tu mohly dělat
přednášky a besedy pro školy.

Pane Černý, troufnul byste
si na tu techniku?

Na tu moderní ne, té nero-
zumím. Pokud by se vrátilo
původní technické vybave-
ní, neměl bych problém.

Vzpomenete si ještě, kolik
jste za promítání dostal?

Zase to nevím úplně přes-
ně. Byla to částka v řádech
stovek korun měsíčně. Plat
byl stanovený podle tarifu,
který vydal Československý
státní bilm. Ale já jsem si
nestěžoval, byl to pro mě
koníček a hodnota peněz
byla v té době úplně jiná.

Vy sám jste povoláním
učitel. Nemusel jste napo�
mínat děti, aby nechodily
na představení pro ně
nevhodná?

Na večerní bilmy po 20.
hodině neměly děti přístup.

Vašku, ty jsi teď správcem
kinosálu. Máš za to něja�
kou 7inanční odměnu?

Nemám nic. Lidé se mě
ptají, co za to mám, ale já to
dělám pro radost. Chodí
sem základní škola na dět-
ská představení, divadlo tu
hrají kosáci. Já jsem rád,
když mi poděkují, řeknou,
že se jim tu líbí. Nedělám to
přece pro peníze.          

(pp)
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Václav Květon a Miloslav Černý v nové promítárně



Aneta Zwettlerová je nej�
úspěšnější čkyňská kraso�
bruslařka všech dob. Osmi�
letá dívenka jezdí za tým HC
Strakonice a trénuje ji Ivana
Andrejičová z Českých Budě�
jovic. Během letošní sezóny
se dostala na stupně vítězů,
dvakrát brala zlatou medai�
li. „Mým snem je účast na
mistrovství České republiky
a stát se trenérkou. Mým
krasobruslařským vzorem je
mistryně Evropy Carolina
Kostnerová z Itálie,“ uvádí
Aneta Zwettlerová.

Krasobruslení není na
malém městě tak popu�
lární sport. Proč ses roz�
hodla právě pro kraso�
bruslení?

Byly mi 4 roky, když jsem
začínala s krasobruslením.
Tento sport mi vybrala
babička ze Čkyně, které se
krasobruslení vždy líbilo.
Ani jsem neuměla stát na
bruslích. Když jsem se
konečně postavila, pořád
jsem padala. Paní trenérka
na mě ale byla moc hodná.
Trénuje se mnou asi 25
holčiček, třeba Marušku Še-
frnovou z Onšovic. 

Jak často jezdíš na tré�
ninky? Kdo s tebou jezdí?

Trénink na ledě mám
pětkrát týdně a dvakrát
týdně balet a gymnastiku.
Většinou před závody jez-
dím ještě trénovat do
Českých Budějovic. Jezdí se
mnou mamka, taťka, babič-
ka, děda a někdy i můj brá-
ška Míša.

Jak vypadá krasobruslař�
ský trénink?

Než jdu na led, musím se
pořádně rozcvičit. Po celou
hodinu si zkoušíme různé

piruety, skoky a další prvky,
které používáme při kraso-
bruslení. Paní trenérka
mezi námi jezdí na bruslích
a dohlíží, jestli všechno
děláme správně. Každou
hodinu si zkoušíme svoji
volnou jízdu.

Jakou soutěž jezdíš a jaké
máš za sebou úspěchy?
Jak často máte závody?

Prozatím jezdím soutěž 
o pohár ČKS (Český kraso-
bruslařský svaz – pozn. re-
dakce) v kategorii nováčci
B. Za tuto sezónu jsem
získala bronzovou medaili
v Českých Budějovicích, 2x
stříbrnou v Lounech a v
Mostě, 2x zlatou v Kralu-
pech nad Vltavou a v
Tachově. Je to bezva zážitek
stát na stupních vítězů. O
letních prázdninách mě
čekají dvě soustředění.
Týden v Rokycanech a tý-
den v Uherském Hradišti,
kde se budu připravovat na
další sezónu.

I malé krasobruslařky
mají svůj žebříček, který
se sestavuje podle jejich
úspěšnosti. Kolikátá v
něm jsi?

Bohužel kvůli nemoci
jsem vynechala dva závody,
které se započítávají každý
měsíc do krasobruslařské-
ho žebříčku, což mě po-
sunulo z 9. místa na místo
12. z 80 holek. Ale ještě tam
nemám započtené poslední
tři závody. Závody se konají
dvakrát nebo třikrát do
měsíce. Posledním závo-
dem této sezóny bude
ještědská brusle v Liberci.
Moc se těším. Vůbec mi
nevadí, že jsem na ledě
sama a všichni na mě
koukají, jak jedu. Po dobře
provedené jízdě mě vždy

čeká velká pochvala od paní
trenérky a také vysoké hod-
nocení poroty, která posu-
zovala moje technické
provedení jízdy a umělecký
dojem. 

Jaké skoky už zvládáš?
Jaké se teď učíš?

Prozatím zvládám jedno-
duché skoky – kadeta, sal-
chowa, rittbergra, lutze,
blipa, toeloopa. Už se mi
povedl i jednoduchý axel,
který je velice obtížný. Už se
učím i skoky dvojité. Dále
vzládám sitzku – což je
pirueta v sedě, piruetu 
v holubičce a nyní trénuji 
i zakloněnku. 

Chtěla by ses krasobru�
slení věnovat i v budou�
cnu? Máš nějaký vzor?
Sleduješ krasobruslení 
i v televizi?

Tenhle sport mě moc baví,
chtěla bych se mu věnovat 
i nadále a v budoucnu se
stát trenérkou. Samozřejmě
mým snem je účast na Mi-
strovství ČR v krasobru-
slení. To by chtěly všechny
holky z klubu. Na kraso-
bruslení se dívám i v tele-
vizi, teď na mistroství svě-
ta. Mým krasobruslařským
vzorem je mistryně Evropy
Carolina Kostnerová z Itá-
lie, dále Michal Březina, To-
máš Verner a samozřejmě
paní trenérka.

Poznámka redakce:
Nábor mladých kraso-

bruslařů ve věku 4 – 6 let
na strakonickém zimním
stadionu se koná vždy 
v září. 

(pp)
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Zlatá čkyňská krasobruslařka
zvládá salchowa i rittbergra

Nadějná krasobrulařka Aneta Zwettlerová



Děti sportovního oddílu
Outdoor Kids mají o aktivi-
ty postaráno celý rok. Na
podzim to byly běžecké tré-
ninky a závody v přespol-
ním běhu, posléze je vy-
střídaly výlety po kopcích
české i bavorské části Šu-
mavy.  No a v zimě se děti
učily jezdit na běžkách, kdy
kompletní výbavu (lyže,
hůlky i boty) zapůjčil dě-
tem jejich mladý a perspek-
tivní oddíl. Nyní malí
sportovci běžky pomalu
balí a uklízejí na půdu.   Na
běžkách si tuhle zimu nejen
zalyžovaly, ale také za-
závodily – ať už to bylo na
Kvildě nebo na Zadově.  

S nastupujícím jarem
běžky již brzy nahradí
tréninky a výlety na kolech.
Děti kromě tréninků čeká 

Minulou zimu Jirka Mánek
(15 let) neprohrál ani jedi-
ný závod, ke kterému ve své
kategorii staršího žactva
nastoupil. Loni se stal troj-
násobným mistrem ČR, 
trojnásobným mistrem Zi-
mních olympijských her
dětí a mládeže, zvítězil na
neobiciálním mistrovství
světa v Itálii i v mezinárod-
ním závodě v Německu. Za
své sportovní úspěchy si
loni vysloužil titul Talent
okresu 2012 a také získal
ocenění v prestižní soutěži
Zlatý oříšek. Tuto zimu
přestoupil do vyšší katego-
rie mladšího dorostu, kde
se musel potýkat se soupeři
o rok staršími. Zároveň se
jeho závodní tratě o 100%
prodloužily a místo loň-
ských 3 km musel běhat na
vzdálenosti 5, 6 a 7 km, 

opět seriál závodů na
horských kolech. Sportovní
oddíl pro malé děti Out-
door Kids má své vlastní
dresy na lyže, kola i běhání 
v nádherných barvách,
které vždy zdobí sportovní
akce dětí nejen v pracha-
tickém okrese. O dnes již
osmnáctičlennou základnu
dětí ve věku od 5 do 12 let
se již třetí sezónu starají
manželé Mánkovi ze Záho-
říčka. Oddíl je i nadále
otevřen přijímání nových
malých sportovců, které
chtějí rodiče aktivně pod-
porovat ve sportovních 
aktivitách a při rozvoji
všestranných dovedností.
Více o aktivitách oddílu na
www.cz-outdoorkids.eu. 

J. Mánek

jeden mistrovský závod byl
dokonce na 10 km. Skok ze
žactva do této kategorie
není pro nikoho snadný,
a tak si Jirka letos musel
zvykat na fakt, že není
neporazitelný. Přesto však
v Itálii v konkurenci 150
závodníků z celé Evropy
opět vybojoval medaili,
letos bronzovou. V rámci
Mistrovství ČR si tuto zimu
odnesl jednu stříbrnou 
a jednu zlatou medaili.
V závodech Českého po-
háru pak přidal ještě jedno
stříbro a další pěkná umí-
stění do 7. místa. Celkově
v letošním žebříčku Čes-
kého poháru mladšího do-
rostu skončil na pěkném 4.
místě, přičemž ve svém
ročníku byl nejlepší. Pro
příští zimu bude v kategorii 
mladšího dorostu tím

starším ročníkem on, a pro-
to můžeme očekávat, že se
mu k již 6 titulům mistra ČR
podaří získat další cenné
kovy.

I jeho mladší bratr Ondřej
(12 let) se letos na běžkách
neztratil. Závodí v kategorii
mladšího žactva, které sice
ještě nemá Mistrovství re-
publiky, ale absolvuje ve
stejné hodnotné celorepub-
likové konkurenci závody
pořádané Českým svazem
lyžařů - Hledá se nový ta-
lent. V rámci těchto závodů 

se Ondra loni umístil na
celkovém prvním místě.
Letos mu vzrostla mírně
konkurence, avšak stupín-
ky vítězů neopustil. I Ondra
patří mezi nejlepší mladé
běžkaře v ČR, protože letos
skončil ve své soutěži cel-
kově na třetím místě. Svých
opravdových mistrovských
závodů se Ondra dočká
příští zimu, a tak mu drží-
me palce, aby se mu dařilo
jít ve šlépějích svého star-
šího bratra.

(red)
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Outdoor Kids už brzy vymění
běžky za kola Fotograf Vláďa Hošek 

a Sdružení Nahořany Vás zvou 
na další promítání snímků z cest

Kdy: v sobotu 13. dubna od 20. hodin
Kde:Hospoda Pod kapličkou v Nahořanech  

Celovečerní bilm

Putování po Číně
Vám představí cestovatel

Jaroslav Skolek

Srdečně zveme všechny zájemce o cestování.

Bratři Mánkovi ze Záhoříčka 
opět zazářili na lyžařských

běžeckých závodech

Ondra (vpravo) v soutěži Hledá se nový talent

Jirka (vlevo) na Mistrovství ČR v Novém městě na Moravě
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